
 
 

Protokoll 
Kommunfullmäktige Datum: 2024-04-22 

Plats och tid 
Plats  Riddarsalen 
Tid 18:00-20:15 

Justering 
Utses att justera Anders Rydberg (KD) och Karl-Gustav Johansson (C) Kalle 

Bäck (M) §§ 21-24, 26-37, Jeanette Andersson (S) § 25 
Justeringens tidpunkt 2024-04-29 

Paragrafer 
21-37 

Underskrifter 
Det här protokollet är digitalt justerat och saknar därför underskrifter. 

Tillkännagivande 
Justeringen har tillkännagivits på kommunens anslagstavla (www.odeshog.se) 

Beslutande 
Ledamöter  Jeanette Andersson (S), 1:e vice ordförande, ordf § 24 

Helene Thunberg (KD), 2:e vice ordförande 
Jonas Andersson (M), jäv § 27 
Teodor Johansson (M) 
Betty Malmberg (M) 
Stig Widell (M) 
Per-Ove Samuelsson (M) 
John Widegren (M) 
Karl-Gustav Johansson (C) 
Catarina Johansson (C) 
Lisbeth Antonsson (C) 
Annicki Oscarsson (KD) 
Magnus Oscarsson (KD) 
Pia Bark (KD) 
Barbro Landstedt (KD) 
Anders Rydberg (KD) 
Hans Björn (KD) 
Anders Karlsson (S), jäv § 27 
Johan Kollberg (S) 
Pär Svenningsson (S) 
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Marianne Andersson (MP) 
Mikael Eriksson (SD) 
Hans Ström (SD) 
Jan Pettersson (SD) 
Ann Christin Pettersson (SD) 
Karl Bäck (M), ordförande, jäv § 24 
 

Tjänstgörande ersättare Pär Jakobsson (M) tjänstgör för Kerstin Slatte (M) 
Per-Inge Aleräng (KD) tjänstgör för Frida Ekviva (KD) 
Marie-Louise Lunell (KD) tjänstgör för Mattias Petersson 
(KD) 
Bengt Andersson (S) tjänstgör för Annika Sundholm (S) 
Peter Scherman (S) tjänstgör för Eslam Al Hamdan (S) 
 

Övriga närvarande 
Tjänstepersoner Jenny Nolhage, kommundirektör 

Magdalena Lindberg, kommunsekreterare 
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Ärendelista 
§ Rubrik Sida 
   
 

 
§ 21 Fastställande av föredragningslista   
§ 22 Uppvaktning av Nikolai Hamstein (KD)   
§ 23 Temadebatt: EU-valet - hur påverkar det oss i Ödeshög?   
§ 24 Avsägelse från Emma Henrysson (KD) som ledamot i 

Socialnämnden, samt fyllnadsval 
  

§ 25 Fyllnadsval efter Inger Dahl (KD) som ledamot i 
kommunfullmäktige 

  

§ 26 Delgivning av årsredovisning och revisionsberättelse för 
Kommunalförbundet Itsam 2023 

  

§ 27 Prövning av ansvarsfrihet för kommunalförbundet Itsam 
2023 

  

§ 28 Inriktningsbeslut gällande dimensionering av 
gymnasieutbildning - Holavedens samverkansområde 

  

§ 29 Inriktningsbeslut gällande dimensionering av 
vuxenutbildningen, Holavedens samverkansområde 

  

§ 30 VA utanför verksamhetsområde - upphävande av gammal 
taxadel 

  

§ 31 Revidering av ägardirektiv för Smånet och Vökby   
§ 32 Komplettering av miljöbalkstaxa   
§ 33 Omfördelning av 2024 års budget   
§ 34 Svar på medborgarföslag - Konstfrysa rinken i 

Klockargårdsängen 
  

§ 35 Inkommet medborgarförslag - Morgonfritids i Hästholmen   
§ 36 Inkommen motion - Val av justerare   
§ 37 Fråga till kommunstyrelsens ordförande ang PFAS   
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/1  
 

§ 21 
 

Fastställande av föredragningslista 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige fastställer föredragningslistan. 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS Ärendenr  
 

§ 22 
 

Uppvaktning av Nikolai Hamstein (KD) 

 
Nikolai Hamstein (KD) har fyllt 60 år och uppvaktas av kommunfullmäktiges 
ordförande Kalle Bäck (M). 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS Ärendenr  
 

§ 23 
 

Temadebatt: EU-valet - hur påverkar det oss i Ödeshög? 
 
 
Kommunfullmäktiges presidium har möjlighet att initiera debatt i 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktiges ordförande och gruppledarna har 
tillsammans kommit överens om tema för debatten samt följande debattregler. 
 
Varje parti som är representerat i fullmäktige reserveras tid för inledningsanförande 
om maximalt tre minuter. Vid inledningsanförandet råder också begräsningen att inga 
repliker får ställas. 
 
Ordningen på inledningsanföranden bestäms utifrån valresultatet samt att parti från 
majoritet och opposition varvas. 
 
Ordning på inledningsanförandena är följande: 

1. Moderaterna (M) 
2. Kristdemokraterna (KD) 
3. Socialdemokraterna (S) 
4. Sverigedemokraterna (SD) 
5. Centerpartiet (C) 
6. Miljöpartiet de gröna (MP) 

 
Debatten får pågå under maximalt en timma. 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/132  
 

§ 24 
 

Avsägelse från Emma Henrysson (KD) som ledamot i 
socialnämnden, samt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige entledigar Emma Henrysson (KD) som ledamot i 
socialnämnden. 
 
Kommunfullmäktige utser Irene Ehn (KD) som ordinarie ledamot i socialnämnden 
samt Marie-Louise Lunell (KD) som ersättare för återstoden av mandatperioden. 

 
Anmälan av jäv 
Kalle Bäck (M) deltar inte i beslutet på grund av jäv. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Emma Henrysson (KD) har begärt entledigande från sitt uppdrag som ledamot i 
socialnämnden. 

 
Beslutsunderlag 
Avsägelse från Emma Henrysson 

 
Beslutet ska skickas till 
Socialnämnden 
Emma Henrysson 
Irene Ihn 
Marie-Louise Lunell 
Lönekontoret 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2023/340  
 

§ 25 
 

Fyllnadsval efter Inger Dahl (KD) som ledamot i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen.  

 
Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen har gjort sammanräkning efter avsägelse från Inger Dahl (KD). Ny 
ledamot i kommunfullmäktige är Pia Mark (KD) och ny ersättare är Arne Apelklint 
(KD). Beslutet är fattat den 29 februari 2024. 

 
Beslutsunderlag 
Beslut från Länsstyrelsen 2024-02-29 

 
Beslutet ska skickas till 
Lönekontoret 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/170  
 

§ 26 
 

Delgivning av årsredovisning och revisionsberättelse för 
Kommunalförbundet Itsam 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar Kommunalförbundet Itsams årsredovisning. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Då det är direktionens ansvar att godkänna Kommunalförbundet Itsam’s 
årsredovisning och årsbokslut ska kommunfullmäktige bli delgivna årsredovisningen 
och i nästa steg ansvarspröva Ödeshögs representanter i direktionen. 

Peter Wallentin presenterar årsredovisningen från ITSAM för kommunfullmäktige. 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse - Årsredovisning 2023 Kommunalförbundet Itsam 

Direktionens beslut § 10/2024-04-04 

Årsredovisning Itsam 2023 

Kommunalförbundet Itsam revisionsberättelse 2023 

Yttrande PWC årsredovisning 2023 

 
Beslutet ska skickas till 
Kommunalförbundet Itsam 

Kommunrevisionen 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/171  
 

§ 27 
 

Prövning av ansvarsfrihet för kommunalförbundet Itsam 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Kommunalförbundet ITSAMs direktion och dess 
enskilda ledamöter och ersättare ansvarsfrihet för 2023 års verksamhet. 

Anmälan av jäv 
Jonas Andersson (M) och Anders Karlsson (S) deltar inte i beslutet på grund av jäv. 
 

Sammanfattning av ärendet 
De av respektive kommunfullmäktige utsedda revisorer i Kommunalförbundet 
Itsam, har granskat den verksamhet som bedrivits av direktionen under 2023. 
Arbetet har biträtts av PwC. Revisorerna har i revisionsberättelse redogjort för att 
granskningen utförts enligt kommunallagen och god revisionssed i kommunal 
verksamhet. 

Direktionen ansvarar för att verksamheten bedrivs i enlighet med gällande mål, beslut 
och riktlinjer samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. Den svarar också för 
att det finns en tillräcklig intern kontroll samt för återredovisning till medlemmarnas 
kommunfullmäktige. 

Revisorernas ansvar är att granska verksamhet, kontroll och redovisning och att 
pröva om verksamheten bedrivits i enlighet med uppdraget. 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen och god revisionssed i kommunal 
verksamhet. 

Som underlag för vårt uttalande har vi granskning av årsredovisning och 
delårsrapport samt fördjupad granskning avseende kompetensförsörjning. Dessutom 
har vi träffat förbundsdirektionen fyra gånger under år 2023. 

Vår övergripande bedömning är att direktionen har bedrivit sin verksamhet på ett 
ändamålsenligt och ekonomiskt tillfredställande sätt. Vi noterar dock att direktionen 
ej säkerställt ett ändamålsenligt arbete med personal- och kompetensförsörjning. 

Direktionen har beslutat om mål för verksamheten vilka ska bidra till en god 
ekonomisk hushållning. Vi bedömer att årets resultat utifrån årsredovisningens 
återrapportering är förenligt med fastställt mål för god ekonomisk hushållning i det 
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finansiella perspektivet. Vi bedömer, utifrån årsredovisningens återrapportering, att 
verksamhetens utfall delvis är förenligt med fastställda verksamhetsmål. 

Vi bedömer att årsredovisningen i allt väsentligt redogör för utfallet av verksamheten, 
verksamhetens finansiering och den ekonomiska ställningen. Förbundet lever upp till 
kommunallagens krav på en ekonomi i balans och balanskravet uppfylls. Vi bedömer 
att förvaltningsberättelsen innehåller den information som ska ingå enligt lag om 
kommunal redovisning och god redovisningssed. 

Utifrån vår samlade bedömning av direktionens arbete under år 2023 och 
genomförda granskningar rekommenderar vi kommunfullmäktige enligt nedan: 

• Vi tillstyrker att direktionen och dess enskilda ledamöter beviljas ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2023. 

• Vi tillstyrker att kommunalförbundets årsredovisning för verksamhetsåret 
2023 godkänns. 

 
Beslutsunderlag 
Årsredovisning 

Revisionsberättelse och revisorernas yttrande 

 
Beslutet ska skickas till 
Revisorerna 
ITSAM 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/134  
 

§ 28 
 

Inriktningsbeslut gällande dimensionering av gymnasieutbildning - 
Holavedens samverkansområde 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Ödeshögs kommun tillsammans med Tranås, 
Boxholms och Ydres kommuner bildar ett primärt gemensamt samverkansområde 
för gymnasieutbildning från och med 1 januari 2025 och tillsvidare. 

Kommunfullmäktige beslutar att Aneby kommun erbjuds att ansluta till Holavedens 
samverkansområde om de så önskar.  

 
Sammanfattning av ärendet 
Förändringarna i skollagen (2010:800) innebär bland annat att kommuner ska 
samverka med minst två andra kommuner om planering, dimensionering och 
erbjudande av utbildning i ett primärt samverkansområde. Förändringarna anger 
också att hänsyn ska tas till både elevernas efterfrågan och arbetsmarknadens behov 
vid planering av utbildningar och antal platser.  

Utifrån förändringar i skollagen (2010:800) har förslag tagits fram om Holavedens 
samverkansområde med Boxholm, Tranås, Ydre och Ödeshög som ingående 
kommuner. Målet är ett gemensamt programutbud för vuxenutbildning till den 1 
januari 2025 och för gymnasiet inför höstterminen 2025. 

Förslag på sammanträdet 
Teodor Johansson (M), Annicki Oscarsson (KD) och Jonas Andersson (M): Bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse om inriktningsbeslut gällande dimensionering av 
gymnasieutbildning- Holavedens samverkansområde. 

 
Beslutet ska skickas till 
Kommunfullmäktige  

Tranås kommun 

Boxholms kommun 
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Ydre kommun 

Aneby kommun 

Mersiha Karisik, enhetschef arbete, integration och vuxenutbildning 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/85  
 

§ 29 
 

Inriktningsbeslut gällande dimensionering av vuxenutbildningen, 
Holavedens samverkansområde 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Ödeshögs kommun tillsammans med Tranås, 
Boxholms och Ydres kommuner bildar ett primärt gemensamt samverkansområde fr 
o m den 1 januari 2025 och tillsvidare. 

Kommunfullmäktige beslutar att Aneby kommun erbjuds att ansluta till Holavedens 
samverknasområde om de så önskar. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Förändringarna i skollagen (2010:800) innebär bland annat att kommuner ska 
samverka med minst två andra kommuner om planering, dimensionering och 
erbjudande av utbildning i ett primärt samverkansområde. Förändringarna anger 
också att hänsyn ska tas till både elevernas efterfrågan och arbetsmarknadens behov 
vid planering av utbildningar och antal platser.  

Utifrån förändringar i skollagen (2010:800) har förslag tagits fram om Holavedens 
samverkansområde med Boxholm, Tranås, Ydre och Ödeshög som ingående 
kommuner. Målet är ett gemensamt programutbud för vuxenutbildning till den 1 
januari 2025 och för gymnasiet inför höstterminen 2025. 

 
Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2024-02-26 

 
Beslutet ska skickas till 
Mersiha Karisik, enhetschef arbete, integration och vuxenutbildning 

Peter Johansson, bildningschef 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/37  
 

§ 30 
 

VA utanför verksamhetsområde - upphävande av gammal taxadel 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige upphäver taxa för VA-anslutningsavgifter utanför VA-
verksamhetsområdet fattat den 31 augusti 1998 diarienummer KS241/97. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 31 augusti 1998 att vattenanslutningsavgiften 
utanför VA-verksamhetsområdet för privatpersoner skulle vara 20 000 kr plus 
mervärdesskatt, per abonnemang vid befintlig ledning. Taxan skulle gälla tills vidare 
och inte indexuppräknas. I beslutet saknas tydlig definition vad som menas med 
vattenanslutning vid befintlig ledning. Beslutet fattades innan nuvarande 
vattentjänstlagstiftning trädde i kraft och innehåller hänvisningar till paragrafer i en 
sedan länge upphävd VA-taxa.  

VA-taxan gäller i första hand innanför verksamhetsområdet och fastigheter som är 
belägna inom verksamhetsområdet är tvingade att ansluta sig till den allmänna VA-
anläggningen om inte särskilda skäl föreligger. Det är möjligt att tillåta fastigheter 
utanför verksamhetsområdet att ansluta sig till den allmänna VA-anläggningen om 
det är tekniskt möjligt. En förutsättning för detta är att den anslutande fastigheten 
inte belastar VA-kollektivet negativt. En fast anslutningsavgift på 20 000 kr plus 
mervärdesskatt, skulle i dagens läge belasta VA-kollektivet negativt. Detta strider 
både mot vattentjänstlagen och kommunallagens likställighetsprincip. Det är därför 
inte möjligt att låta fastighetsägare utanför verksamhetsområdet ansluta sig till VA-
anläggningen för denna summa. 

De flesta kommuner saknar en särskild taxa för anslutning utanför 
verksamhetsområdet. Istället tillämpas den ordinarie VA-taxan för alla anslutningar, 
Det kan dock finnas fall där kostnaderna för anslutningen utanför 
verksamhetsområdet, blir högre än VA-taxans anslutningsavgift, i de fallen tas en 
anslutningsavgift, som motsvarar VA-huvudmannens faktiska kostnader ut.  

Det är därför lämpligt att taxan för VA-anslutningsavgifter upphävs. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, upphävande av anslutningsavgift för VA utanför 
verksamhetsområde 

Taxa för VA-anslutningsavgifter 1998 och tills vidare – utanför VA-
verksamhetsområdet. Beslut kommunfullmäktige 1998-08-31, Dnr KS 241/97 

PM om avtal utanför verksamhetsområde i Ödeshögs kommun, 2024-04-10 

 
Beslutet ska skickas till 
Kommunfullmäktige 

Tekniska förvaltningen 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/78  
 

§ 31 
 

Revidering av ägardirektiv för Smånet och Vökby 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagna ägardirektiv för Smånet AB samt VÖKBY 
Bredband AB. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Ägardirektiven för Smånet AB samt VÖKBY Bredband AB har reviderats utifrån 
dialog med ägarkommunernas representanter samt representanter för Utsikt AB. 

 
Beslutsunderlag 
Förslag till ägardirektiv för Smånet AB 

Förslag till ägardirektiv för VÖKBY Bredband AB 

Tjänsteskrivelse förslag till ägardirektiv för Smånet AB samt VÖKBY Bredband AB 

 
Beslutet ska skickas till 
Vadstena kommun 

Boxholms kommun 

Ydre kommun 

Utsikt AB 

Smånet AB 

VÖKBY Bredband AB 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/116  
 

§ 32 
 

Komplettering av miljöbalkstaxa 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige i Ödeshögs kommun beslutar om föreslagen komplettering av 
taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och strålskyddslagen. 

Den kompletterade taxan börjar gälla efter likalydande beslut från respektive 
kommunfullmäktige. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Ändringar i lagstiftning medför behov av att komplettera miljöbalkstaxan med tillägg 
av avgift för tillsyn av avfallshantering i fritidsbåtshamnar samt med avgift för 
marknadskontroll av varor och annan närliggande tillsyn. 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Miljökontoret Mjölby kommun, 2023-11-01 

Förslag till miljöbalkstaxa 

 
Beslutet ska skickas till 
Mjölby kommun 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/61  
 

§ 33 
 

Omfördelning av 2024 års budget 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Resultatbudget 2024-2026, daterad 2024-02-19. 

 
Sammanfattning av ärendet 
I januari 2024 skickade skatteverket ut redovisningsräkningen till kommunerna som 
avser utbetalning av skatteintäkter under 2024.  

För Ödeshögs del visar redovisningsräkningen att kommunens budgeterade 
skatteintäkter understiger utbetalda med ca. 5,5 mnkr. 

Samtidigt har socialnämnden hos kommunstyrelsen äskat om ett års förlängning 
avseende det tillfälliga budgetanslaget som gavs i planeringsdirektiv för 2023 på 2,5 
mnkr. avseende en befintlig permanent placering. Försäkringskassans ersättning har 
upphört vilket innebär ett intäktstapp på 2,5 mnkr samtidigt som kostnaden för 
socialnämnden kvarstår. Arbetet inom socialnämnden att hitta en annan 
placeringsform pågår men bedöms ta ytterligare ett år.  

En reviderad budget 2024 från Överförmyndarnämnden i Motala inkom till 
Ödeshögs kommun 2023-10-25 som överstiger beslutad budget med 133 tkr. 

Dessa poster tillsammans innebär att hela det budgeterade resultatet för 2024 på ca 
7,5 mnkr är utraderat och kommunen riskerar ett underskott.  

Då kommunen står inför stora investeringsbehov åren framöver behöver kommunen 
redovisa ett resultat som minst uppgår till 2% av skatter och bidrag.  

Kommunledningsförvaltningen har med utgångspunkt i ovanstående arbetat fram ett 
förslag till reviderad driftbudget för 2024, se bilaga 1. I arbetet har tagits hänsyn till 
övriga förändringar som uppkommit efter fullmäktiges budgetbeslut 2023-09-
250§103.   

En förändring avser kostnader för gymnasieelever. 2024 har kommunen 22 färre 
gymnasieelever mot året innan. Varje gymnasieelev genererar ca 164 tkr i 
kostnadsutjämningen vilket innebär att kommunen går miste om ca 3,6 mnkr i 
intäkter från det ena året till det andra. Då Ödeshögs kommun köper gymnasieplatser 
till eleverna från annan utförare så minskar samtidigt utgiften för barn- och 
utbildningsnämnden. Därav innehåller förslaget en minskning av barn- och 
utbildningsnämndens budget på 2,8 mnkr.  
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Förändringar i driftbudget 2024 med bibehållet resultat på 2% av skatter och 
bidrag 

• Förändring skatteintäkter enl. redovisningsräkning -5,5 mnkr 
• Prognos över fastighetsavgiften efter taxering av småhus (från SKR 

december) +3,4 mnkr 
• Lägre räntekostnader +1,9 mnkr (försenade investeringar) 
• Fördelat ut ökat PO-påslag +2,7 mnkr (från FIN till nämnderna) 
• Lönerevision 2024, -800 (från 3,3% till 3,7% samt ökat po-påslag) 
• Politiska prioriteringar -0,2 mnkr (utjämna till 2 mnkr) 
• Äskade medel -133 tkr Överförmyndaren 
• Buss Tranås, -400 tkr, KS 
• Inflation och fjärrvärme, -1,2 mnkr, FIN (för senare utfördelning på 

fastigheterna)  
• Licens elevkonton (flytt från KS till BUN, 260 tkr) 
• Minskat antal gymnasieelever. Minskad ram för BUN +2,8 mnkr (prislapp i 

kostnadsutjämningen +3,6 mnkr) 
• Placering SOC -2,5 mnkr. 

 
Finansförvaltningen och nämndernas ramar förändras enl. nedan: 
Finansförvaltningen, -4.634 tkr 
Överförmyndare, +133 tkr 
Kommunstyrelsen, +812 tkr 
Samhällsbyggnadsnämnden, +184 tkr 
Barn- och utbildningsnämnden, -1.160 tkr 
Socialnämnden, +4.665 tkr 

Investeringsbudget 
Från budgetansvariga har inkommit äskande om utökad/omfördelad 
investeringsbudget för 2024 enlig bilaga 2.  

 
Beslutsunderlag 
Bilaga 1: Resultatbudget 2024-2026, daterad 2024-02-19 

Bilaga 2: Investeringsbudget 2024, daterad 2024-02-19 

 
Beslutet ska skickas till 
Nämnderna 

Ekonomikontoret 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2022/375  
 

§ 34 
 

Svar på medborgarföslag - Konstfrysa rinken i Klockargårdsängen 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att asfaltera ytan vid Klockaregårdsängen under 2024.  

- Utgiften på 300 000 kronor för asfaltering av rinken på Klockargårdsängen 
finansieras genom ianspråktagande av medel från kommunstyrelsens 
"Politiska prioriteringar", proj 808 i 2024 års investeringsbudget. 

- Arbetet ska göras i dialog med berörda föreningar, då rinken idag används 
både på vintern och sommaren. Ny lämplig yta (grus) för boulespel behöver 
finnas. 

Kommunfullmäktige anser därmed medborgarförslaget besvarat. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Förslagsställaren lämnade in medborgarförslaget den 28 november 2022 med 
förslaget att konstfrysa rinken vid Klockaregårdsängen. Förslaget reviderades sedan 
den 1 januari 2024 där förslagsställaren föreslår att ytan ska gjutas med betong och 
att man då kan använda ytan året om. 

Kommunfullmäktige behandlade ärende den 2023-04-05 § 61 och återremitterade 
svaret då till kommunstyrelsen för ytterligare utredning för en mer kostnadseffektiv 
lösning, till exempel konstis av syntetiskt is enligt motionärens intentioner. Förslaget 
har utretts utifrån det reviderade förslaget som medborgaren skickat in.  

 
Beslutsunderlag 
Motion 2023-02-02 

Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse 2023-09-12 

 
Beslutet ska skickas till 
Motionären 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/127  
 

§ 35 
 

Inkommet medborgarförslag - Morgonfritids i Hästholmen 

Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget överlämnas till barn- och utbildningsnämnden för beredning och 
beslut. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit från Christian Sjöblom som föreslår att 
kommunen ska erbjuda morgonfritids i Ellen Keys förskolas lokaler mellan 06:00-
07:15. 

Enligt kommunens riktlinjer överlämnas ärendet till berörd nämnd för beredning och 
beslut om inte annat beslutas. Kommunfullmäktige och förslagsställaren ska delges 
svar i ärendet. 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Medborgarförslag om morgonfritids i Hästholmen 

 
Beslutet ska skickas till 
Barn- och utbildningsnämnden 

Förslagsställaren 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/135  
 

§ 36 
 

Inkommen motion - Val av justerare 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Sammanfattning av ärendet 
En motion har inkommit till förvaltningen från Kristdemokraterna genom Jonni 
Harrius. Förslagsställaren föreslår att protokollsjustering i kommunfullmäktige, 
kommunens nämnder och bolag ska ske med en justerare från majoritet och en 
justerare från opposition. 

 
Beslutsunderlag 
Motion – Val av justerare 

Tjänsteskrivelse – Val av justerare 

 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 

 
________ 
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Kommunfullmäktige    
Protokoll 2024-04-22 Dnr: KS 2024/42  
 

§ 37 
 

Fråga till kommunstyrelsens ordförande ang PFAS 

Kommunfullmäktiges beslut 
Jonas Andersson (M), kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan. 

 
Sammanfattning av ärendet 
Marianne Andersson (MP) har inkommit med en enkel fråga till kommunstyrelsens 
ordförande: 

Kommer kommunstyrelsens ordförande Jonas Andersson utreda och kommunicera 
med Regeringen angående vår kommuns dricksvattentäkt Vättern, att Ödeshögs 
kommun önskar att flygplatsen inte bör dräneras, utan att saneras på PFAS först för 
att undvika en ökning av PFAS-utsläppen till otillåten nivå?   

 
Beslutsunderlag 
Fråga från Marianne Andersson (MP) ang PFAS 

 
________ 
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